https://www.collectrussia.com/DispitemWindow.htm?item=39137

PDF Generated on: 05/02/2024

Citation to Hero of the Soviet Union Senior Sergeant Aleksandr Sergeyev by Stalin's decree of 17 January 1945, for breaking through the German defense on the western bank of the Narev River north of Warsaw.

Single page format, measures approx. 8 ½" x 5 ¾". In black and white, with Stalin's portrait top center and graphics depicting a soldier leading an attack. Signed by the Unit Commander. The citation has been folded in two at some point in the past but appears to have been kept unfolded for a long time lately, the fold being still visible but not obvious. Typically for this kind of citation documents, the printing ink soaked a little through the paper in places of copious application of ink, visible on the reverse.

In excellent condition. Despite being printed on thin low-quality paper very often used in WW2 citations, it is very well preserved, with only minimal wear along the edges and at the corners, and even and very mild age toning of the paper. The graphics, text, typed-in lettering, the unit ink stamp and signature of the unit commander in red pencil are clear and fresh.

Then Sr. Sgt., commander of the 15th Separate Motorized Pontoon-bridge Chernivtsi Order of the Red Star Battalion (6th Pontoon-bridge Kamenetz-Podolsk Brigade, 1st Ukrainian Front), Aleksandr Sergeyev was born in 1915 in the village of Emelyanovo, Tatarstan, into a peasant family. Ethnically Russian. Education - 4 years of elementary school. Drafted into Red Army in 1939; on active duty from July 1941.

By decree of the Supreme Soviet of the USSR of 10 April 1945 Senior Sergeant Aleksandr Sergeev was made Hero of the Soviet Union for bravery and exemplary performance in the battlefield during the crossing of the Oder River. During WW2 he was also awarded with the Order of Patriotic War 2nd cl., Order of the Red Banner, two medals for Combat Service and a medal for Victory over Germany.

Research Materials: photocopies of the award commendations for the Title of Hero of the Soviet Union, Order of the Red Star (awarded in October 1943), and Order of the Patriotic War, 2nd cl. (November 1943); photocopy of the article about Sergeev in the official Soviet era catalog Heroes of the Soviet Union (contains his photo). Ample additional information about him is available on many Russian-language websites such as Warheroes.ru, Pamyat-naroda.ru and Podvignaroda.ru.

Item# 39137

\$140.00

































Ал. Тер. Сергеев



Ал. Тим. Сергеев



А. М. Сергеев

самолёта врага. Союза присвоено

оенно-полит. акад.
— в запасе. Живёт енина, 3 орд. Крас-Отечественной вой-Звезды, медалями. 726/299—301.

колай Илларионос. Савчинское ны-на Харьков. обл. Украинец. Член ичил 10 классов и ии с 1940. В 1941 воен. авиац. шко-

ая 1942. Ком-р зве-зиац. полка (189-я 10-й штурм. авиац. армия, 3-й Укр. ітенант С. совершил х вылета на штурнанеся ему значит. ов. Союза присвое-

ную враж. атаку. Был ранен, но не по-кинул поля боя до выполнения боевой задачи. Звание Героя Сов. Союза присвое-

задачи. Звание Героя Сов. Союза присвоено 13.9.44.
После войны продолжал службу в армии. С 1947 майор С.— в запасе. Работал в Казахстане. В 1950 окончил Высшую партшколу при ЦК КП Казахстана. С 1955 живёт в г. Ворошиловград. Нагрорд. Ленина, Александра Невского, Отечественной войны 1 и 2 ст., Красной Звезлы мелалями.

чественной войны 1 и 2 ст., Красной Звезды, медалями.

Лит.: 917/266.

СЕРГЕЕВ Александр Терентьевич, род. в июле 1915 в с. Емельяново ныне Лаишевского р-на Тат. АССР в семье крестьянина. Русский. Член КПСС. Окончил 4 класса. Работал в колхозе, затем на деревопропиточном з-де, а с 1938 — слесарем на стройке в г. Казань. В Сов. Армии с 1939

рем на строиль с 1939. С 1939. На фронте в Вел. Отеч. войну с июля 1942. Ком-р сап. отделения 15-го отд. мо-1942. Ком-р сап. отделения 15-го отд. мотория. понтонно-мост. батальона (6-я понтонно-мост. бригада, 1-й Укр. фронт) ст. сержант С. при форсировании Одера в янв. 1945 в р-не г. Штейнау (Съцинава, ПНР) собрал паром, на котором были быстро переправлены боевая техника и воен. грузы на плацдарм. 30.01 при строист. сержант С. при форсировании Одера в янв. 1945 в р-не г. Штейнау (Сьцина- ва, 1 ПНР) собрал паром, на котором были быстро переправлены боевая техника и воен. грузы на плацдарм. 30.01 при строи- ественной войны 1 ды, медалями. Жил Умер 9.3.1981. тей с техникой, что способствовало захва-тей с техникой, что способствовало захва-тородом. Звание Героя Сов. Союза при-своено 10.4.45.

После войны ст. сержант С. демоби-лизован. Окончил партшколу в г. Казань, был на профсоюзной работе, затем ра-

кончил Орлов. воен. был на профсоюзной работе, затем ра-ботал слесарем-сборщиком на заводе. 1943. Ком-р роты Нагр. орд. Ленина, Отечественной войны 2-я стр. див., 57-я 2 ст., Красной Звезды, медалями. Умер









